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Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  
na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie  
z załącznikiem nr 2.  

Starosta Wejherowski w imieniu Zarządu Powiatu wniósł o wprowadzenie  
do porządku obrad w punkcie 4 projektu uchwały w sprawie podpisania porozumienia  
z Powiatem Kartuskim, Gminą Sierakowice oraz Gminą Linia dotyczącego wspólnej 
realizacji budowy odcinka drogi powiatowej: Niepoczołowice – Kamienica Królewska 
– druk 143A/04, po czym posiedzenie kontynuowano zgodnie z jednogłośnie 
przyjętym następującym porządkiem obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na rok 2004 – druk nr 233/04. 
5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia 

z Powiatem Kartuskim, Gminą Sierakowice oraz Gminą Linia dotyczącego 
wspólnej realizacji budowy odcinka drogi powiatowej: Niepoczołowice – 
Kamienica Królewska - druk nr 143A/04. 

6. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wnioski i oświadczenia radnych.  
9. Zamknięcie sesji.  
 

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu  
Nr II/XVIII/04 z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia  
2 lipca 2004 r. Uwag nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że dzisiejsza sesja została 
zwołana na wniosek zarządu powiatu, w związku z tym na następnej sesji dokona 
podsumowania informacji dotyczących pracy przewodniczącego w okresie 
wakacyjnym. 
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Ad.3. 

Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke przedstawił sprawozdanie Zarządu 
Powiatu z prac między sesjami zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. Ponadto 
poinformował zebranych, że Miasto Reda wystąpiło o dofinansowanie inwestycji 
budowy basenu w mieście. Wniosek została odrzucony, w związku z tym możemy 
otrzymać w przyszłym roku na budowę hali w Redzie 200.000,-zł. Został wykonany 
kosztorys budowy zaplecza sali w wysokości 500.000,-zł. Zarząd powiatu nie przyjął 
tej propozycji, będzie wykonany następny kosztorys i przewiduje się, że koszt budowy 
zamknie się w kwocie 300.000,-zł. Następnie poinformował obecnych o tym, jakie są 
szanse na otrzymanie środów na złożone przez nas wnioski: 

 w działaniu lokalnej infrasrukturze edukacynej i sportowej złożono 40 
projektów, co stanowi 856,96% przeznaczonych środków; 

 na infrastrukturę społeczeństwa informacyjnego złożono 14 wniosków,  
co stanowi 128,42% przeznaczonych środków; 

 na infrastukturę ochrony środowiska złożono 10 wniosków, co stanowi 188,8% 
przeznaczonych środków. 

 
Ad.4.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na rok 2004 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu pani Janina 
Szalska.  

Radny Witold Reclaf powiedział, że w planie jest budowa hali sportowej  
w Redzie z kosztem całkowitym 1.250.000,-zł. Z zaskoczeniem dowiedział się  
z informacji Starosty, że koszt ma wynosić 1.900.000,-zł. Zapytał skąd są takie 
rozbieżności. Starosta odpowiedział, że wzrost kosztów powstał na skutek wzrostu 
podatku VAT, nastąpił wzrost cen materiałów budowlanych min. stali. Komisja 
Gospodarki, Ochrony Środowiska i Rolnictwa wnioskowała o doprojektowanie 
zaplecza. Na początku roku planowana kwota była realna, w chwili obecnej nie. Nie 
wiadomo konkretnie ile będzie kosztowała budowa zaplecza, dlatego informuje  
o wzroście kosztów, lecz nie proponuje zmiany budżetu. Radny Witold Reclaf 
przypomniał, że na sesji czerwcowej zadał pytanie dotyczące wzrostu planowanych 
kosztów i otrzymał identyczną odpowiedź. W związku z tym zadał pytanie, czy  
z miesiąca na miesiąc koszty będą rosnąć. Starosta odpowiedział, że nie rozumie 
wypowiedzi radnego, ponieważ on nie ma wpływu na wzrost cen w kraju. Radny 
Krzysztof Krzemiński przypomniał, że nawet jak w planie nie było budowy zaplecza 
była mowa o wzroście kosztów. Przedstawiony projekt zaplecza jest zawyżony. Nowy 
projekt powinien opiewać na kwotę 300.000,-zł, wówczas koszt całkowity być może 
zmieści się w kwocie 1.600.000,- Jego zdaniem nie ma tu żadnej próby naciągania. 
Radny Seweryn Czoska stwierdził, że na dzisiaj nie można przesądzić ile będzie 
kosztowała inwestycja, która będzie trwała 2 lata. Zaproponował żeby Starosta 
uczestniczył w posiedzeniach Komisji Budżetu i Finansów, to może nie będzie takich 
dyskusji na sesji. Po czym radny Mirosław Odyniecki złożył wniosek o zamknięcie 
dyskusji. Wniosek został przyjęty następującym stosunkiem głosów: 14 osób 
opowiedziało się za przyjęciem wniosku, 4 przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 
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Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie projektu uchwały  
w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2004, w którym 22 obecnych członków 
Rady głosowało w następujący sposób: 21 osób opowiedziało się za przyjęciem 
uchwały, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  
 
Ad.5. 

Projekt uchwały w sprawie podpisania porozumienia z Powiatem Kartuskim, 
Gminą Sierakowice oraz Gminą Linia dotyczącego wspólnej realizacji budowy 
odcinka drogi powiatowej: Niepoczołowice – Kamienica Królewska przedstawił 
Dyrektor Zarządu Drogowego dla Powiatu Puckiego i Wejherowskiego pan Janusz 
Nowak. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa. 

Po czym powyższą uchwałę 25 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.6. 
W punkcie poświęconym dyskusji nad sprawozdaniem Zarządu z prac między 

sesjami głos zabrał Radny Grzegorz Gaszta, który poprosił Starostę o rozszerzenie 
punktu dotyczącego spotkania z Wójtami gmin powiatu wejherowskiego w sprawie 
ustalenia nowej sieci dróg powiatowych, które odbyło się w dniu 5.07.04 r. 

Starosta poinformował, że na powyższym spotkaniu ustalono plan robót 
drogowych. Wójtowie zobowiązali się w terminie do końca tego miesiąca przedstawić 
priorytetowe drogi oraz kwoty dofinansowania ze strony gminy. 
  
Ad. 7. 

Radny Mirosław Odyniecki zadał następujące pytania: 
 na jakim etapie znajdują się negocjacje w sprawie porozumienia z miastem 

Wejherowo o wspólnym prowadzeniu biblioteki. 
 jak zareagował zarząd na artykuł – wywiad z Przewodniczącą Komisji Oświaty 

Rady Miasta Wejherowa panią Olgą Tomaszewską. Radny stwierdził, że to,  
co napisano jest nieprawdą. Pani Tomaszewska stwierdziła, że powiat nie 
finansuje powiatowych imprez organizowanych przez WCK w Wejherowie. 
Radny Mirosław Odyniecki oświadczył, że w 2003r. powiat przekazał WCK 
kwotę 14.000,- na imprezy powiatowe, natomiast w 2004r. 11.000,-zł. 

Starosta odpowiedział w sprawie biblioteki, że otrzymał od Przewodniczącego Rady 
Miasta Wejherowa podjętą uchwałę Nr IVk/XX/256/2004 z dnia 15 lipca 2004 r.  
w sprawie planowania zmian organizacyjnych w Powiatowej i Miejskiej Bibliotece 
Publicznej im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie. Po czym przeczytał pismo, 
które wysłał w odpowiedzi: „….uprzejmie informuję, że prawie dwa tygodnie wcześniej,  
na sesji w dniu 2 lipca br. Rada Powiatu Wejherowskiego podjęła uchwałę w sprawie 
powierzenia tej bibliotece zadań powiatowej biblioteki publicznej dla powiatu 
wejherowskiego. 
 Treść porozumienia stanowiącego załącznik do uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego była przedmiotem szczegółowych uzgodnień z Prezydentem Miasta 
Wejherowa, a suma 150.000 zł, stanowiąca kwotę udziału Powiatu w kosztach działalności 
Biblioteki od 2005 roku, została ustalona w osobnym porozumieniu z dnia 19 lutego br. 
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 w trakcie spotkania przedstawicieli Miasta i Powiatu w Urzędzie Miejskim w Wejherowie. 
Porozumienie to ze strony Miasta Wejherowa zostało podpisane przez Pana 
Przewodniczącego Rady Miasta, Wiceprzewodniczącą Gabrielę Kustusz, trzech Prezydentów 
a nawet przez Kierownika Wydziału Ogólno-Organizacyjnego! 

 Również w późniejszej korespondencji, dotyczącej treści szczegółów projektu tego 
porozumienia, Prezydent Miasta nie kwestionował wcześniej uzgodnionych postanowień. 

 Mając powyższe uzgodnienia na względzie Rada Powiatu Wejherowskiego  
w dniu 2 lipca br. podjęła uchwałę Nr II/XVIII/214/04 w sprawie powierzenia Powiatowej 
 i Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie zadań 
powiatowej biblioteki publicznej dla powiatu wejherowskiego.  

W tej sytuacji podjęcie przez Radę Miasta uchwały o całkowicie odmiennej treści niż 
ustalona wcześniej między władzami miasta i powiatu, i to z inicjatywy radnej Gabrieli 
Kustusz, która też była sygnatariuszem porozumienia z dnia 19 lutego br., jest co najmniej 
niezrozumiałe i zniechęcające do dalszej współpracy. 

Ustosunkowując się zaś do §2 ww. uchwały Rady Miasta, stwierdzającego, iż, cytuję: 
„Prezydent Miasta zachowa dotychczasową strukturę organizacyjną Powiatowej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie, pod warunkiem 
zapewnienia przez Starostwo Powiatowe w Wejherowie współfinansowania Biblioteki  
na warunkach, co najmniej takich jak w wypowiedzianym przez Starostwo Powiatowe 
porozumieniu z dnia 30.09.2002 roku” z wielką przykrością muszę stwierdzić, iż właśnie 
 w tym Porozumieniu, które przecież gwarantowało duże środki finansowe dla biblioteki, 
władze miasta zobligowały się do zniesienia jej filii. Otóż §3 tego Porozumienia brzmi 
następująco, cytuję:  

„Do roku 2005 Przyjmujący (czyli władze miasta) zobowiązuje się do stworzenia 
 i do doprowadzenia do sprawnego funkcjonowania powiatowej, komputerowej sieci 
bibliotecznej, co doprowadzi do zniesienia filii Biblioteki.”  

A zatem, mimo iż Powiat miał z roku na rok przeznaczać coraz większe środki  
na współfinansowanie działalności biblioteki, jej filie i tak miały przestać istnieć do 2005 
roku.  

To była jedna z kilku zasadniczych przyczyn, jaka leżała u podstaw wypowiedzenia 
tego Porozumienia, które było korzystne tylko dla władz miasta, natomiast bardzo 
niekorzystne dla powiatu, a wręcz szkodliwe dla biblioteki. 

Ponadto chciałbym wyraźnie zaznaczyć, że powiat wejherowski przeznacza  
na wspólnie prowadzoną bibliotekę największe środki finansowe ze wszystkich powiatów  
w województwie pomorskim. Jest to kwota nie tylko wielokrotnie wyższa od kwot 
przeznaczanych na ten cel przez inne powiaty, ale również znacznie wyższa od kwoty, jaką  
np. powiat pucki przeznacza na samodzielne prowadzenie powiatowej biblioteki.  

Powiat Wejherowski nie ma już dalszych możliwości zwiększania finansowania 
wspólnej biblioteki, również i z tego względu, iż należy do tych nielicznych powiatów, które 
mają na utrzymaniu muzeum. Niestety od 2004 roku Muzeum Piśmiennictwa  
i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej zostało pozbawione dotacji z Ministerstwa Kultury, która 
wynosiła 300-350 tys. zł rocznie. Obecnie główny ciężar współfinansowania Muzeum, którego 
budżet w bieżącym roku wynosi 650 tys. zł, spadł na powiat.  

W tym miejscu może też trzeba wspomnieć o tym, że władze miasta Wejherowa nie 
wywiązały się dotychczas z zawartej w 2002 r. umowy użyczenia i wykonania na rzecz 
Muzeum określonych prac.  

Reasumując, powiat wejherowski wyczerpał już swoje możliwości w sprawie 
zwiększenia swojego udziału w finansowaniu wspólnie prowadzonej biblioteki. Jedyną 
alternatywą dla tego rozwiązania jest założenie oddzielnej powiatowej biblioteki. 
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Jestem przekonany, że mieszkańcy powiatu wejherowskiego, a zwłaszcza naszego 
miasta z wielką radością przyjęliby fakt powstania na terenie Wejherowa nowej samodzielnej 
instytucji kultury. 

Wobec powyższego proszę Pana Przewodniczącego o zapoznanie radnych Rady 
Miasta Wejherowa z treścią niniejszego pisma.” 

 
Radny Witold Reclaf przypomniał, że wnioskował o to, by posiedzenie komisji 

odbyło się w ZSP w Redzie. Jego zdaniem wizja lokalna mogłaby zapobiec wielu, 
niepotrzebnym dyskusjom. Sprawa biblioteki stała się przyczyną niesnasek między 
Starostwem a miastem. Jest to niedobre dla mieszkańców powiatu. Jego zdaniem błąd 
popełnił również Starosta, który zaproponował wypowiedzenie umowy, o którą 
występował powiat. Przypomniał obecnym, że zobowiązań należy dochowywać, 
dlatego dziwi go postawa Starosty i jego postępowanie w tej sprawie – poprzez 
ograniczanie środków na bibliotekę ogranicza się mieszkańców, a przecież mamy 
środki na inne inwestycje. Zauważył, że uchwała Rady Miasta została przyjęta przy  
2 głosach przeciwnych. Klub Radnych PO głosował za przyjęciem w/w uchwały, 
mimo że Starosta jest szefem PO na cały powiat. Jego zdaniem działania Starosty  
i Rady Powiatu nie wpływają na rozwój kultury w powiecie. Poza tym stwierdził,  
że nie jest dobrą praktyką oskarżanie pani Tomaszewskiej bez uprzedniej z nią 
rozmowy. Radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że pani Olga Tomaszewska już się 
wypowiedziała w tej sprawie i podtrzymał swoje stwierdzenie, że wypowiedź jej była 
nieprawdziwa. Jeśli zaś chodzi o uchwałę Rady Miasta Wejherowa to dotyczy ona 
pozostawienia lub nie filii biblioteki, nie zaś porozumienia. Radny Ludwik Bach 
wypowiedział się w sprawie biblioteki. Przypomniał, że powiat wejherowski wydaje 
na bibliotekę najwięcej w porównaniu z innymi powiatami. Rada Powiatu 
Wejherowskiego podjęła uchwałę w sprawie biblioteki i Starosta jest zobowiązany  
ją wykonywać. Radny Wiesław Szczygieł stwierdził, że zdanie dotyczące Starosty  
i Rady Powiatu, co do ich działań przeciwko kulturze jest nieprawdziwe. Zdaniem 
radnego każdy chciałby dać więcej na kulturę, tylko trzeba wskazać, z jakich środków 
ma nastąpić to zwiększenie. Radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że Starosta działa 
wbrew uchwale Rady Powiatu, oświadczając w piśmie do miasta Wejherowa,  
że powiat będzie prowadził bibliotekę samodzielnie. Jeśli chodzi o nakłady  
na bibliotekę poszczególnych samorządów – aby określić który z nich daje najwięcej 
należałoby się odnieść do dochodów każdego z samorządów. Natomiast, jeśli chodzi  
o WCK i sprawę z panią Tomaszewską należałoby przeanalizować nasz udział  
w finansowaniu imprez w stosunku do kosztów utrzymania WCK. Radny Mirosław 
Odyniecki sprostował, że pani Tomaszewska nie mówiła nic o utrzymaniu WCK, 
tylko stwierdzała, że powiat nie finansuje imprez powiatowych, co jest nieprawdą. 
Starosta Wejherowski Józef Reszke dokonał podsumowania powyższej dyskusji 
stwierdzając, że jego obecność na komisji Budżetu i Finansów nic nie da, ponieważ 
rolą Klubu Radnych PIS jest krytyka, która bez względu na wszystko będzie  
na sesjach widoczna. Zdaniem Starosty odpowiedzialny radny proponując zwiększenie 
środków na bibliotekę powinien wskazać, z jakiego źródła to finansować, z jakich 
zadań zdjąć środki. Przypomniał, że władze miasta Wejherowa otrzymały uzgodnioną 
wcześniej propozycję porozumienia, po czym przedstawili swej Radzie projekt 
uchwały sprzeczny ze wspólnymi ustaleniami.  
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Ad. 8. 
 Radni nie zgłosili wniosków ani oświadczeń. 
  
Ad. 9. 

Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń dokonał zamknięcia obrad XIX 
Sesji Zwyczajnej. 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XIX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XIX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 


